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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa

nejvýznamnějších událostí.

SÝRIE

Majdi Al-Maasarawi, koordinátor arabské a mezinárodní lidové

kampaně za zrušení blokády v Sýrii, řekl, že podpora Sýrie vyžaduje,

aby čestní lidé národa a svobodu milující lidé ve světě převzali

https://anna-news.info/svodka-sobytij-v-sirii-i-na-blizhnem-vostoke-za-23-yanvarya-2023-g/
https://anna-news.info/2023/01/24/
https://anna-news.info/author/wfranz/
https://anna-news.info/wp-content/uploads/2023/01/24/0800/Syria-23.01.23.jpg


2/32

odpovědnost za nápravu nespravedlnosti způsobené Sýrii.

Al-Maasarawi v prohlášení poznamenal: "Kampaň za zrušení blokády

Sýrie, která byla zahájena minulý měsíc, vyvolala pozoruhodnou

odezvu velkého počtu stran, politiků a myslitelů po celém světě." Jen

za poslední tři týdny na výzvu kampaně zareagovalo 205 politických,

kulturních, vědeckých, právních, stranických, odborových a

mediálních pracovníků.

Al-Maasarawi naznačil, že další fáze kampaně bude zahrnovat

vytvoření výborů pro zrušení blokády a poté přípravy na masivní

mezinárodní arabské fórum na podporu Sýrie, které by bylo

pokračováním předchozích setkání konaných v průběhu let.

Velvyslanec SAR v Bagdádu Sattam Jedaan Al-Dandah uvedl, že

syrským a iráckým nákladním vozům bude v příštích dnech povolen

vjezd do obou zemí.

Al-Dandah v prohlášení korespondentovi SANA v Bagdádu potvrdil,

že vjezd syrských užitkových nákladních vozidel do Iráku a iráckých

užitkových nákladních vozidel do Sýrie se zastavil po vypuknutí

pandemie koronaviru, a dodal, že irácká vláda povolila syrské

nákladní automobily přepravující obchodní a zemědělské zboží

vstupovalo do všech provincií země, zejména citrusy.

Velvyslanec poznamenal, že iráckým užitkovým kamionům bude v

příštích dnech povolen vjezd do Sýrie v souladu se zásadou

reciprocity.

Speciální jednotky amerických jednotek v Sýrii provedly s podporou

vrtulníků protiteroristickou operaci na východě provincie Deir ez-

Zor. Uvádí to prohlášení představitele ústředního velení ozbrojených

sil USA, které v neděli cituje televizní kanál Al-Hadath.

Americké armádě podle něj pomáhali kurdští bojovníci z koalice

Syrských demokratických sil. V důsledku operace byli zajati dva

členové extremistické organizace Islámský stát (IS, zakázaný v Ruské
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federaci).

Podle ústředního velení ozbrojených sil USA byl jeden z místních

obyvatel zraněn při přestřelce s ozbrojenci, byl převezen do nejbližší

nemocnice.

Podle Al-Hadatha provedly gangy IS od začátku roku 2023 v

oblastech ovládaných Kurdy 14 ozbrojených útoků, při nichž bylo

zabito 12 lidí.

Teroristické organizace sídlící v provincii Idlib obnovily útoky v

severní části provincie Hamá.

Vojenský zdroj řekl zpravodaji SANA, že militanti, kteří využili husté

mlhy, zaútočili dronem vypuštěným ze svého místa v oblasti Jabal

Az-Zawiya, západním okraji města Skalbia, a shodili dvě bomby.

Zdroj uvedl, že v důsledku teroristického útoku byla poškozena

zemědělská půda a majetek občanů.

Nemocnice Hosn Al-Patriarqi v oblasti Wadi An-Nadara v západní

provincii Homs obdržela moderní lékařské přístroje a vybavení od

delegace Ruské pravoslavné církve v čele s metropolitou Anthonym,

vedoucím oddělení vnějších vztahů Moskevského patriarchátu.

Ředitel nemocnice Hosn Al-Patriarki Khaled Yazici upozornil na

význam tohoto daru, který přispívá ke zlepšení úrovně lékařských

služeb, ale i dodávek lékařského vybavení ze strany Ruské

pravoslavné církve v předchozích letech, as i programy za účasti

ruských lékařů, při kterých prováděli bezplatné lékařské prohlídky

občanů.

Metropolita Anthony zase potvrdil, že podpora poskytovaná ruskou

pravoslavnou církví nemocnici ve formě vybavení a vybavení přispěje

k rozšíření lékařských služeb. Ujistil, že ruská církev bude nadále

poskytovat pomoc syrskému lidu.

Jediné zbývající vodní kolo ze starých vodních kol Damašku.
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Watch Video At: https://youtu.be/ShF-H2woU8w

IZRAEL

Armáda Izraele a Spojených států zahájila rozsáhlá společná cvičení

zahrnující různé druhy vojsk, včetně leteckých a námořních sil.

Oznámila to v pondělí tisková služba izraelské armády.

Manévry nazvané Juniper Oak 2023 podle ní probíhají společně s

americkým centrálním velením. "Cvičení otestuje společnou

izraelsko-americkou bojovou připravenost a zlepší operační vazby

mezi oběma armádami," stojí v prohlášení.

Izraelská a americká armáda si mimo jiné procvičí údery na cíle

falešného nepřítele, provádění složitých manévrů a také společnou

komunikaci s jediným velitelským centrem, uvedla izraelská armáda.

"Během cvičení izraelské a americké vzdušné, námořní a pozemní

síly zasáhnou cíle simulující hrozby z moře," uvedla tisková služba.

Do manévrů se zapojí zejména různé druhy bojových, průzkumných

a vojenských dopravních letadel, záchranářské vrtulníky a drony.

Procvičí se také tankovací manévry vzduch-vzduch a americké těžké

bombardéry provedou cvičný shoz bomb v jižním Izraeli, varovala

armáda.

https://youtu.be/ShF-H2woU8w
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Jednotky pozemních sil obou zemí zároveň provedou společné

manévry, při kterých bude probíhat dělostřelecká palba, dodala

tisková služba. V tomto případě budou použity zejména americké

systémy HIMARS MLRS a izraelské systémy, uvedla armáda.

„Jde o další krok k posílení víceúrovňové mezinárodní spolupráce

mezi armádami, abychom byli připraveni na řadu hrozeb v regionu,“

poznamenala tisková služba izraelské armády a varovala, že vojenské

pohyby budou patrné po celé zemi během cvičení a v jižních zemích

uslyšíte výbuchy granátů. 

Izraelská armáda oznámila, že uzavře všechny silnice na jihu, což se

shoduje se zprávami o společných americko-izraelských manévrech.

Watch Video At: https://youtu.be/yTPx3k78TP4

Dva členové Knesetu (izraelského parlamentu) z ultraortodoxní

strany Shas mohou po rezignaci Aryeh Deriho, který tyto posty spojil,

zaujmout posty ministra vnitra a zdravotnictví. Informoval o tom v

pondělí list Jerusalem Post.

Shas podle jejích informací doporučuje jmenovat do čela

ministerstva vnitra Michaela Malchieliho, který v současnosti zastává

post ministra pro náboženské záležitosti. Na post ministra

https://youtu.be/yTPx3k78TP4
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zdravotnictví strana navrhuje kandidaturu Khaima Bitona, který je

zároveň členem současného kabinetu ministrů, kde má na

ministerstvu školství postavení ministra bez portfeje.

Oba nominanty ještě musí schválit parlament a vláda.

Šéfové koaličních frakcí zaslali hromadný dopis vládní právní

poradkyni Gali Baarav-Miara, aby ji varovali před jakýmkoli

pokusem o odvolání Netanjahua z funkce do konce procesu.

Téma možnosti odvolání premiéra se prý vrátilo na agendu resortu

spravedlnosti a koalice požaduje, aby se právní poradce vlády ani

neodvážil o problému jednat.

„K našemu překvapení jste stále nevyvrátili zveřejnění, že pořádáte

schůzky o možnosti „sesazení“ hlavy izraelské vlády,“ píše se v

dopise.

Vůdci koaličních frakcí říkají, že „pokus ohlásit odvolání vládnoucího

vůdce je záměrně nezákonným pokusem svrhnout zvolenou a

legitimní vládu, aniž by k tomu měl stín zákonné pravomoci“.

„Žádná právní kazuistika nemůže odolat samozřejmému pro všechny

dobře organizované státy: šéfa vlády volila většina lidí a jejich

zástupci. Většina izraelských občanů volila před několika měsíci

koaliční strany a předsedu vlády. Kneset jako představitel suverenity

vyjadřuje důvěru vládě a jejímu předsedovi. Nikdo tedy nemá v

souladu se zákonem pravomoc sesadit hlavu vlády a svrhnout

legitimní vládu, kromě lidu a jeho zástupců. Jakékoli jiné řešení je ze

své podstaty nezákonné.

Jakékoli takové diskuse vnímáme jako pokus o záměrně nezákonný

puč, ať už v diskusi o budoucnosti nebo o přítomnosti. To se neliší od

vojenského převratu, “uvádí dopis šéfů koaličních frakcí.

Lídři vládnoucí koalice prohlašují, že jakékoli rozhodnutí právníků o

odstranění Netanjahua bude „prázdným cárem papíru“ a „nepřeváží

sílu milionů hlasovacích lístků, kterými lidé hlasovali“.
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Pravicová koalice nadále trvá na tom, že právo vykládat zákon mají

pouze „zástupci lidu“, nikoli soudci a advokáti. Tento argument lze

použít i v případě odsouzení premiéra.

Gali Baarav-Miara popřela, že by pořádala schůzky o možnosti

odstranit Netanjahua. „V reakci na váš dopis a bez komentáře k jeho

obsahu chci upřesnit, že jsem nepořádal schůzku k otázce odvolání

předsedy vlády,“ napsal právní poradce vlády.

„Skutečnost, že vládní právní poradce vidí Netanjahua, jak svým

programem státního převratu naráží na demokracii, a přesto o jeho

pozastavení až do konce procesu nehovoří, je extrémně matoucí.

Paralýza strážců zákona v tak osudnou hodinu pro izraelskou

demokracii nás bude stát draho, “uvedlo v reakci Hnutí za kvalitu

moci.

V centru Tel Avivu demonstrovalo 110 000 Izraelců, zatímco opoziční

vůdci Yair Lapid a Benny Gantz se zúčastnili největší demonstrace

proti krajně pravicové vládě vedené Netanjahuem.

Watch Video At: https://youtu.be/ioOAl00G1jY

https://youtu.be/ioOAl00G1jY
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Obyvatele města Netanja v pondělí zadržela místní policie pro

podezření z podvodu. Podle listu Yedioth Ahronoth se podezřelý

pokusil vydávat za generálního tajemníka Elysejského paláce.

Podle publikace izraelská policie zadržela podezřelého na základě

žádosti kolegů z Francie. Vyšetřování začalo zhruba před dvěma

měsíci poté, co francouzské úřady obdržely informaci o izraelském

obyvateli, který se představil jako vedoucí kanceláře francouzského

prezidenta. Muž se navíc telefonicky spojil s velvyslanci řady

evropských zemí a pokusil se je uvést v omyl pro osobní prospěch.

V pondělí ráno se izraelské policii podařilo podezřelého vypátrat.

Ukázalo se, že jde o 40letého obyvatele Netanye, přímořského města

30 km severně od Tel Avivu s největší francouzsky mluvící

komunitou v Izraeli. Muž byl zadržen a poslán k výslechu.

Při prohlídce jeho domu byly nalezeny falešné pečeti, včetně kopií

razítek státních orgánů Monackého knížectví, poznamenává Yedioth

Ahronoth. Vyšetřovatelé spekulují, že je mohl použít k podvodům.

Případ řeší pracovníci speciální jednotky Lahav-433, která má na

starosti hospodářskou kriminalitu.

Generální tajemník Champs Elysées je hlavou Kanceláře prezidenta

Francie a vede tým poradců hlavy státu. Mezi jeho povinnosti patří

zejména koordinace práce prezidentových poradců, navazování

interakce mezi kanceláří prezidenta a kabinetem ministrů. Navíc,

podle tradice, po sestavení každé nové vlády země je to generální

tajemník Elysejského paláce, kdo jmenovitě oznamuje složení

kabinetu ministrů. Funkce byla poprvé vytvořena v roce 1849 během

druhé republiky a v současné době ji zastává Alexis Kohler (od roku

2017).

IDF provádí operaci v Nábulusu.
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Watch Video At: https://youtu.be/uKwUL7mklzY

V Jeruzalémě byli zatčeni dva podezřelí z terorismu.

Watch Video At: https://youtu.be/EEF7T1ZIZ4I

Izraelská armáda brzy začne dostávat novou modifikaci hlavního

bojového tanku Merkava páté série. Řada tanků Merkava Mark V již

byla dodána ke zkušebnímu provozu 401. obrněné brigádě 162. jižní

velitelské divize IDF. Brigáda je vyzbrojena MBT Merkava MkIV.

https://youtu.be/uKwUL7mklzY
https://youtu.be/EEF7T1ZIZ4I
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Nová modifikace Merkava MkV byla vyvinuta na základě čtvrté série

a nemá žádné zásadní rozdíly v konstrukci. Podle Army Recognition

je Merkava V vylepšenou verzí Merkavy IV, která kombinuje

„nejnovější technologie a inovace v oblasti ochrany a digitálních

bojových schopností“.

Konstrukčně se nový tank neliší od dřívějších modelů, řidič je

umístěn vlevo, motor je vpravo vpředu, věž je posunuta dozadu.

Posádku stále tvoří čtyři lidé: řidič, velitel, střelec a nakladač, v nové

Merkavě MkV není automatický nakladač. Výzbroj je také

nezměněna - 120 mm kanón s hladkou hlavní, dva 7,62 mm

kulomety a 60 mm minomet se závěrem namontovaným uvnitř.

Hlavní změny se týkaly ochrany. Merkava MkV je vybavena

systémem Trophy Active Protection System (APS), který je údajně

schopen čelit všem moderním stíhačům tanků. Tank také získal

360stupňový výhled do všech stran, a to díky instalaci kamer pro

denní a noční vidění. Velitel tanku dostal digitální helmu, která

poskytuje 3D pohled na bojiště a zároveň poskytuje veškeré

informace o dění uvnitř tanku, včetně poškození. Instalované

systémy umožňují tanku samostatně detekovat cíle a zasáhnout je.

Tank Merkava MkV je vybaven vznětovým motorem V-12 o výkonu

1500 koní, převodovka je automatická, má pět stupňů vpřed a dva

vzad. Výkonová rezerva 500 km, maximální rychlost - 64 km/h.

ÍRÁN

Vztahy mezi Ruskem a Íránem dosahují nové úrovně a zahrnují

rozvoj spolupráce v oblasti obchodu, dopravy, energetiky,

zemědělství a také bankovní regulace. Na třetím zasedání

Meziparlamentní komise pro spolupráci mezi Státní dumou a

íránským parlamentem, které se v pondělí koná v Teheránu, to

oznámil předseda Státní dumy Vjačeslav Volodin.
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"Vztahy mezi Ruskem a Íránem dnes dosahují nové úrovně, která se

vyznačuje posílením vzájemné důvěry a prohloubením praktické

interakce," řekl Volodin.

Zejména se dokončuje „příprava nové základní mezistátní smlouvy a

řady specializovaných smluv“, které zajišťují rozvoj spolupráce v

oblastech jako obchod, doprava, logistika, energetika, zemědělství,

bankovnictví, investice a celní regulace. "To je v našich vztazích ve

skutečnosti bezprecedentní, protože pokrývají téměř všechny

oblasti," řekl Volodin.

Tváří v tvář sankčnímu tlaku na Ruskou federaci a Írán je podle něj

„extrémně důležité, aby obě země vybudovaly svůj ekonomický

potenciál“. „V roce 2022 se obchod mezi zeměmi zvýšil o téměř 15 %

a dosáhl 4,6 miliardy dolarů,“ řekl Volodin.

Zároveň zdůraznil, že ruská strana vidí velký potenciál „v realizaci

společných rozsáhlých infrastrukturních projektů, rozšiřujících

spolupráci mezi Euroasijskou ekonomickou unií a Íránem“.

„Hovoříme o plánovaném uzavření platformy dohody o zóně volného

obchodu namísto dočasné dohody. To je zvláště důležité v souvislosti

s realizací projektu vytvoření mezinárodního dopravního koridoru

Sever-Jih našimi zeměmi, zdůraznil Volodin.

Předseda Státní dumy je v hlavním městě Íránu na oficiální návštěvě.

Volodin přijel do Teheránu v čele delegace Státní dumy o den dříve v

neděli.

Vztahy mezi Ruskem a Íránem se dynamicky rozvíjejí na základě

rozhodnutí prezidentů obou zemí. Parlamenty Ruska a Íránu je musí

uzákonit. Uvedl to předseda Státní dumy Vjačeslav Volodin během

pondělního setkání s předsedou shromáždění Islámské rady Íránu

Mohammadem Bagherem Ghalibafem v Teheránu.

„Vztahy mezi Ruskem a Íránem se dynamicky rozvíjejí. Příklad, jak

rozvíjet vztahy a dělat vše pro vzájemné porozumění, ukazují

prezidenti našich zemí. Z naší strany musíme udělat vše pro to,
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abychom právně zajistili přijatá rozhodnutí na nejvyšší úrovni,“

zdůraznil Volodin.

Kromě toho, dodal, strany potřebují rozvíjet i vztahy v rámci

parlamentní dimenze. Volodin zejména připomněl, že mezi Státní

dumou a Shromážděním Islámské rady Íránu byla ustavena komise

„k řešení problémů právě v rámci parlamentní dimenze“, jejíž třetí

zasedání se dnes koná v Teheránu. Práce komise podle Volodina

umožní poslancům „nejen se navzájem lépe porozumět, ale také

stavět práci na konečném výsledku, učinit jej věcnějším“, což umožní

vyřešit problémy, na které občané obou zemí čekají. .

„Původně jsme se rozhodli, že komise se bude konat střídavě v Rusku

a Íránu. A poté, co se komise bude konat zde v Teheránu, doufáme,

že vás uvidíme spolu s vašimi kolegy v Moskvě,“ řekl Volodin.

Otázky o potřebě spravedlivého světového řádu a multipolárního

světa jsou pro Rusko zásadní a setkávají se v Íránu s pochopením.

Volodin to řekl novinářům po pondělním zasedání Meziparlamentní

komise pro spolupráci mezi Státní dumou a íránským parlamentem v

Teheránu.

„Jsme proti hegemonii a považujeme za správné sjednotit poslance

všech zemí, abychom se snažili chránit suverenitu každé země. Aby si

každý národ mohl svobodně vybrat svou vlastní moc, svobodně si

určovat budoucnost. Tyto otázky jsou pro nás základní a mezi našimi

íránskými kolegy v nich nacházíme pochopení,“ řekl Volodin.

„Pouze suverénní stát může zajistit rozvoj člověka na základě jeho

kultury, historie, jazyka, respektování jeho tradic a náboženství.

Země, která ztratila svou suverenitu, to nezvládne, občané této země

budou odsouzeni vyznávat náboženství, kulturu, tradice, učit se

historii země, která je zotročila,“ zdůraznil Volodin.

Předseda Státní dumy Vjačeslav Volodin považuje za nutné aktivněji

využívat vypořádání v národních měnách mezi Ruskem a Íránem,

aby se zvýšila efektivita spolupráce ve finančním a bankovním



13/32

sektoru a minimalizovaly dopady sankcí. Volodin to uvedl na třetím

zasedání Meziparlamentní komise pro spolupráci mezi Státní dumou

a íránským parlamentem, které se v pondělí koná v Teheránu.

„Jednou z klíčových oblastí pro rozvoj našich vztahů by mělo být

zvýšení efektivity spolupráce ve finančním a bankovním sektoru. Je

důležité aktivněji využívat vypořádání v národních měnách,“ řekl

Volodin.

Dodal, že podíl rublu a realu na vzájemném vypořádání již přesahuje

60 %.

„Dokončují se práce na společném používání národních platebních

systémů Mir a Shetab,“ dodal Volodin. Taková opatření podle něj

pomohou minimalizovat dopad sankcí a také „vyřeší otázky

související s oboustranně výhodnou spoluprací, nárůstem obchodu

mezi zeměmi“.

Bezprecedentní sankční tlak na Rusko a Írán potvrzuje, že obě země

úspěšně odolávají expanzi USA a NATO. Tento názor vyjádřil

předseda Státní dumy Vjačeslav Volodin na třetím zasedání

Meziparlamentní komise pro spolupráci mezi Státní dumou a

íránským parlamentem, které se v pondělí koná v Teheránu.

„Rusko a Írán dnes úspěšně odolávají mezinárodní expanzi

Spojených států amerických a bloku NATO. To potvrzuje

bezprecedentní sankční tlak na naše země,“ řekl Volodin.

Dodal, že Washington a jeho satelity chtějí zastavit rozvoj Ruské

federace a Íránu, „vměšovat se do vnitřních záležitostí, šířit

dezinformace“. "Tyto pokusy jsou odsouzeny k neúspěchu, naše země

se nikdy nepodřídí vnějším diktátům," zdůraznil Volodin.

Poznamenal, že rozvoj dialogu mezi Ruskem a Íránem je důležitý pro

zajištění mezinárodní bezpečnosti. „Rusko a Írán společně prosazují

principy suverénní rovnosti a nevměšování se do vnitřních záležitostí
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jiných států. Zasazují se o multipolaritu a spravedlivý světový řád v

zájmu národů našich zemí,“ zdůraznil Volodin.

Dodal, že společná práce Ruska a Íránu v boji proti teroristické

hrozbě v Sýrii „přispívá k posílení bezpečnosti v regionu“. "Zároveň je

válka proti terorismu pouze částí našeho společného boje za mírovou

budoucnost," poznamenal Volodin a dodal, že společné problémy,

"společný sankční tlak, společné výzvy se spojují."

Boj proti americkým sankcím vůči Rusku a Íránu vyžaduje

prohloubení vztahů a koordinace mezi Moskvou a Teheránem. Uvedl

to v pondělí předseda Mejlis (parlamentu) Islámské republiky

Mohammad Bagher Ghalibaf na setkání s předsedou Státní dumy

Vjačeslavem Volodinem.

„Dnešní hrozbou jsou tvrdé sankce, které Spojené státy uvalily na

Ruskou federaci, Írán a další země. Tyto otázky vyžadují přijetí

strategických opatření k prohloubení vztahů [mezi Ruskou federací a

Íránem] ve všech oblastech se spoluprací a větší koordinací, zejména

mezi vůdci a představiteli obou zemí,“ citovala IRNA Ghalibaf.

Podle předsedy íránského Madžlisu strany při jednání

meziparlamentní komise projednávaly investice do ropného a

plynárenského průmyslu, včetně swapových dodávek plynu, a také

realizaci projektu mezinárodního dopravního koridoru Sever-Jih.

Dále byly projednány otázky spojené s přepravou a obchodem s

obilím, celní kontrolou na hranicích obou zemí a bankovnictvím.

Írán a Rusko se vyzývají, aby urychlily provádění dohody o

strategické spolupráci. Uvedl to v pondělí v Teheránu předseda

Madžlisu (parlamentu) Islámské republiky Mohammad Bagher

Ghalibaf na schůzce s předsedou Státní dumy Ruské federace

Vjačeslavem Volodinem, která se uskutečnila na okraj 3. zasedání

Meziparlamentní komise pro spolupráci mezi Státní dumou a

íránským parlamentem.
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"Jsme v důležité fázi rozvoje bilaterálních vztahů, řešíme národní a

regionální problémy a čas je zde nejdůležitějším faktorem," citoval

Mehr Ghalibaf. "Musíme se dívat do budoucnosti a co nejdříve

implementovat dříve podepsanou dohodu o strategickém

partnerství."

"Jsme velmi rádi, že období šíření koronaviru pominulo a můžeme

uspořádat třetí zasedání naší meziparlamentní komise," řekl

Ghalibaf. „Schůzka se koná v prostředí, kde obě strany dosáhly

společného porozumění [o způsobech rozvoje] spolupráce, a

doufáme, že rozvoj vztahů mezi našimi parlamenty v roce 2023

zrychlí v politické a ekonomické oblasti i ve strategické oblasti.

spolupráce obecně."

Předseda Státní dumy Vjačeslav Volodin pozval předsedu

shromáždění Islámské rady Íránu Mohammada Baghera Ghalibafa,

aby se zúčastnil konference parlamentních předsedů o boji proti

terorismu a posílení regionální spolupráce, která se bude konat v

dubnu v Moskvě.

„Těšíme se na vaši účast na Konferenci předsedů parlamentů o boji

proti terorismu a posilování regionální spolupráce. <…> Doufáme, že

si ve svém rozvrhu najdete čas na účast na této dubnové konferenci v

Moskvě,“ řekl Volodin během pondělního setkání s Ghalibafem v

Teheránu. Předseda Státní dumy připomněl, že se konference

očekává také účast Číny, Pákistánu a Turecka.

Dodal, že vztahy mezi Ruskem a Íránem se rozvíjejí „po celém

perimetru“, pro parlamenty obou zemí je nesmírně důležité hledat

stále nové a nové formáty spolupráce, prohlubovat interakci v rámci

parlamentní komunikace. „Rok 2023 je velmi rušný rok plný událostí

v rámci naší společné agendy, proto doufám, že půjdeme touto

cestou, budeme se častěji setkávat, diskutovat o problémech a hlavně

rozhodovat v zájmu našich občanů a zemí. “ zdůraznil Volodin.

Ghalibaf obratem potvrdil svou účast na konferenci.
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Americké úřady v pondělí rozšířily seznam sankcí vůči Íránu v

souvislosti s potlačováním protestů v zemi. Oznámilo to americké

ministerstvo financí.

V rámci omezení zavedených v koordinaci s Londýnem a Bruselem

padlo deset osob, včetně náměstka ministra rozvědky Íránu, a také

čtyř zástupců islámských revolučních gard (IRGC, elitních jednotek

íránských ozbrojených sil). Kromě toho byla Kooperativní nadace

IRGC a pět členů její rady znovu na černé listině. Podle Washingtonu

je tato struktura „ekonomickým konglomerátem“ vytvořeným

vedením IRGC za účelem řízení investic a udržení přítomnosti v

různých odvětvích íránského hospodářství. Podle amerických úřadů

se na náklady fondu provádí „podpora vojenských dobrodružství

IRGC v zahraničí“. Spojené státy již dříve uvalily na zmíněný fond

sankce v rámci opatření na kontrolu nešíření zbraní hromadného

ničení a boje proti terorismu.

Dostat se na sankční seznam znamená zmrazení majetku ve

Spojených státech a zákaz americkým občanům nebo společnostem

obchodovat s jejich obžalovanými.

„USA jsou i nadále odhodlány podporovat íránský lid v jeho

požadavcích na lidská práva a další základní svobody. <…> Společně

s našimi partnery budeme i nadále držet íránský režim k

odpovědnosti, zatímco se uchyluje k násilí, fingovaným procesům,

popravám demonstrantů a dalším prostředkům potlačování,“ řekl

náměstek ministra financí USA Brian Nelson, jehož slova jsou

citováno v tiskové zprávě.

Spojené království uvalilo nové sankce na vysoké íránské

představitele, včetně zástupce generálního prokurátora Ahmada

Fazeliana, uvedlo britské ministerstvo zahraničí v prohlášení.

„Dnes Spojené království uvaluje nové sankce na představitele

režimu v Íránu... Tyto sankce, spolu se sankcemi Evropské unie a

Spojených států, demonstrují obecné odsouzení mezinárodního
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společenství strašlivého násilí, kterého se íránský režim dopouští.

vlastních lidí, včetně popravy britského a íránského občana Alirezy

Akbariho,“ stojí v prohlášení.

Kromě toho je na sankčním seznamu velitel íránských pozemních sil

Kiyumars Heydari, zástupce velitele Sboru islámských revolučních

gard Hossein Nejat, zástupce velitele milice Islámský Basij Salar

Abnoush a zástupce velitele zákona. donucovací síly, Qassem Rezai.

Británie rovněž uvalila sankce na Islámské lidové milice Basij a Basij

Cooperative Foundation.

Íránská média 14. ledna informovala, že úřady země provedly

rozsudek smrti nad Akbari, který měl britsko-íránské občanství a byl

odsouzen k smrti za špionáž pro britské zpravodajské služby. V

publikacích íránských médií se Akbari objevil jako zástupce šéfa

ministerstva obrany země.

Británie vyzvala Írán, aby popravu zrušil. Po vykonání rozsudku

britský ministr zahraničí James Cleverley řekl, že Londýn dočasně

odvolal britského velvyslance z Teheránu. Spojené království rovněž

uvalilo sankce na íránského generálního prokurátora Mohammada

Jafara Montazeriho.

EU přijala 4. balíček sankcí za „porušování lidských práv v Íránu“.

Uvádí to prohlášení Rady EU, zveřejněné v pondělí v Úředním

věstníku Evropské unie. Černá listina zahrnuje 18 fyzických osob a 19

právnických osob, včetně Sboru islámských revolučních gard a všech

jejích jednotek v různých provinciích Íránu.

„18 lidí a 19 právnických osob je na černé listině,“ uvádí se v

prohlášení. Seznam zahrnuje vládní zástupce, guvernéry provincií a

místních úřadů, poslance a bezpečnostní úředníky. 12 z 19 právních

subjektů jsou IRGC a jejich regionální struktury. Veškerý majetek

osob na seznamu v Evropě podléhá zmrazení, evropským podnikům

je zakázán jakýkoli kontakt s nimi a jednotlivcům je rovněž zakázán

vstup do EU.
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Jak vysvětlil lucemburský ministr zahraničí Jean Asselborn po

příjezdu na jednání ministrů zahraničí, Evropská unie nemůže

zařadit Sbor islámských revolučních gard na seznam teroristických

organizací, k tomu je nutné, aby rozhodl soud alespoň jedné ze zemí

EU že tato organizace spáchala teroristický útok na jejich území v

Evropě. Ale EU je schopna jednoduše uvalit sankce na IRGC.

„Abychom IRGC zařadili na seznam [teroristických organizací],

potřebujeme soudní rozhodnutí jedné ze zemí EU, že jsou teroristé a

spáchali teroristický útok v jedné ze zemí EU. To je legální způsob,

jak se na věci dívat,“ řekl. - Z politického hlediska existuje druhá

možnost - můžeme je zařadit do sankčního seznamu. Dnes

diskutujeme o 4. balíčku sankcí.“

Poslanci Evropského parlamentu pod vlivem emocí schválili rezoluci

vyzývající k uznání Sboru islámských revolučních gard (IRGC,

elitních jednotek íránských ozbrojených sil) jako teroristické

organizace. Podle televizní stanice Al Mayadeen to v pondělí uvedl

šéf unijní zahraniční služby Josep Borrell v telefonickém rozhovoru s

íránským ministrem zahraničí Hosseinem Amirem Abdollahianem.

"Je to emotivní reakce, odráží obavy europoslanců ze sankcí

uvalených Íránem na země EU," vysvětlil Borrell, citovaný televizním

kanálem.

Šéf íránského ministerstva zahraničí v reakci vyjádřil naději, že „v

budoucích rozhodnutích Evropské unie bude převládat racionální

přístup, nikoli emoce“. Jak Abdollahian zdůraznil, Teherán zruší

opatření vůči evropským politikům a společnostem až poté, co EU

zruší sankce vůči Íránu. "Bude to reciproční krok," řekl.

Abdollahian v pondělí v Teheránu řekl, že „postoj Evropského

parlamentu ve vztahu k IRGC je způsoben neúspěchem pokusů

Západu zasahovat do vnitřních záležitostí Íránu“. "Navzdory tomu, že

usnesení Evropského parlamentu není závazné, poslanci íránského
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Madžlisu (jednokomorového parlamentu) reagovali na tento útok

velmi tvrdě a jsou připraveni přijmout rozhodná odvetná opatření,"

upozornil.

Íránské ministerstvo zahraničí odsoudilo, že Evropský parlament

přijal rezoluci vyzývající k uznání IRGC (Sbor islámských revolučních

gard, elitní jednotky íránských ozbrojených sil) jako teroristickou

strukturu. Uvedl to v pondělí oficiální zástupce ministerstva

zahraničí islámské republiky Nasser Kanani Chafi.

"Rezoluce zahrnout IRGC na seznam teroristických organizací má

poradní charakter, ale Írán samozřejmě tyto nezodpovědné činy

odsuzuje," řekl Kanani Chafi podle kanálu Telegram íránského

ministerstva zahraničí. "My [Írán] jsme již poslali varování

evropským úřadům."

Mluvčí ministerstva zahraničí islámské republiky také zdůraznil, že

IRGC jsou „suverénní institucí, jejíž existence je podmíněna íránskou

ústavou“. Kromě toho gardový sbor „podporuje národní bezpečnost a

územní celistvost islámské republiky,“ řekl Kanani Chafi. Uvedl, že

uvalení sankcí na takovou organizaci je jasným porušením Charty

OSN a mezinárodního práva.

Evropská unie nemůže zařadit Sbor islámských revolučních gard

(IRGC, elitní jednotky íránských ozbrojených sil) na seznam

teroristických organizací, k tomu je nutné, aby soud alespoň jedné ze

zemí EU rozhodl, že se tato organizace dopustila teroristický útok na

jejich území v Evropě. Při příjezdu na jednání ministrů zahraničí

zemí EU to uvedl šéf zahraničního odboru Lucemburska Jean

Asselborn.

„Abychom IRGC zařadili na seznam [teroristických organizací],

potřebujeme soudní rozhodnutí jedné ze zemí EU, že jsou teroristé.

Že spáchali teroristický útok v jedné ze zemí EU. To je právní pohled

na věc,“ řekl.
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Místo toho má EU v úmyslu zavést 4. balíček sankcí proti Íránu, na

černou listinu více než 50 osob a několik právnických osob.

„Z politického hlediska existuje druhá možnost, jak je zahrnout do

sankčního seznamu. Dnes jednáme o 4. balíčku sankcí se zařazením

více než 50 osob na černou listinu, včetně příslušníků sboru, a také

několika právnických osob, “uvedl.

Teheránu se podařilo dosáhnout nárůstu HDP o téměř 4 %, íránská

ekonomika očekává dobré vyhlídky v novém roce 1402, který podle

perského astronomického slunečního kalendáře přijde 21. března.

To, jak informovala agentura IRNA, v neděli uvedl prezident

islámské republiky Ebrahim Raisi při projednávání návrhu zákona o

státním rozpočtu na příští rok v Madžlisu (parlamentu).

"Všechno úsilí vlády je zaměřeno na dosažení hospodářského růstu,"

řekl. „V důsledku toho se nám podařilo dosáhnout nárůstu hrubého

domácího produktu o téměř 4 %. Jak Raisi zdůraznil, tento

makroekonomický ukazatel naznačuje, že „Írán má velmi světlou

budoucnost“.

Prezident uvedl, že se vládě podařilo zvýšit výrobu elektřiny, snížit

inflaci a přilákat investice. Podle něj byl slib úřadů vytvořit 1 milion

pracovních míst "splněn, ale to nestačí." Raisi citoval údaje o růstu

produkce obilí o 17 % s tím, že objem exportu obilí vzrostl z 16 na 20

milionů tun. "V oblasti zemědělství se počet high-tech podniků zvýšil

o 71 procent," řekl.

Ministr obchodu, průmyslu a dolů Seyyed Reza Fatemi Amin zase

upozornil na pozitivní dynamiku ve výrobním sektoru a také na

důležitý krok v rozvoji digitální ekonomiky spojený se zavedením

elektronického kontrolního systému.

Za prvních devět měsíců perského kalendářního roku přesáhl íránský

těžební export podle IRNA 9 miliard dolarů. Nejvíce připadá na

ocelářský průmysl a dodávky kovových výrobků ve výši 4,8 miliardy

dolarů.
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Podle agentury Bloomberg činil vývoz ropy z Íránu v listopadu asi 1,3

milionu barelů a dosáhl nejvyšší úrovně za poslední čtyři roky.

Většina dodávek pocházela z Číny. 

Madžlis (jednokomorový parlament) Íránské islámské republiky

nepovažuje uzavření Hormuzského průlivu za reakci na potenciální

rozhodnutí Evropského parlamentu začlenit Sbor islámských

revolučních gard (IRGC, elitní jednotky íránských ozbrojených sil) )

na seznamu teroristických organizací. Oznámil to v pondělí oficiální

zástupce prezidia íránského parlamentu Seyyed Nizami Musavi

tiskové agentuře ISNA.

"Skupina poslanců vyvinula a navrhla plán nazvaný Protiopatření,"

řekl. "Nezmiňuje plány na uzavření Hormuzského průlivu." Músáví

dodal, že "Islámská republika má mnoho různých možností, jak se

vypořádat s hrozbami od nepřátel, používá je v případě potřeby a v

souladu s úrovní těchto hrozeb, považuje to za své legitimní právo."

IRÁK

Demonstrace před švédskou ambasádou v Bagdádu.

Watch Video At: https://youtu.be/eK6525YEwrs

https://youtu.be/eK6525YEwrs
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Watch Video At: https://youtu.be/XQ0bcY2fTHg

Dopravní zácpy v hlavním městě Iráku.

Watch Video At: https://youtu.be/xYIJ_IUGYTM

Zásoby ropy v Iráku vzrostly o 6 miliard barelů díky seismickým

průzkumům prováděným v posledních několika letech, uvedl tamní

ministr ropy Hayyan Abd al-Ghani.

https://youtu.be/XQ0bcY2fTHg
https://youtu.be/xYIJ_IUGYTM
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„Týmy seismologů Irácké společnosti pro průzkum ropy (OEC)

nedávno úspěšně zintenzivnily svou práci v provincii Anbar a také v

několika oblastech provincií Ninewa, Najaf, Muthanna a Dhi Qar...

Výsledkem je z tohoto úsilí za posledních několik let vzrostly zásoby

ropy v zemi o 6 miliard barelů a zásoby plynu - o 32 miliard

kubických stop (asi 906 milionů kubických metrů - pozn. red.),

“cituje tisková služba ministerstva ropy. vyjádření vedoucího katedry.

Při pondělní návštěvě centrály OEC ministr zdůraznil, že záležitost se

týká zásob, které dávají Iráku zdroj pro stabilní těžbu ropy a její

zvýšení.

Šéf OEC Ali Hammoud v listopadu loňského roku uvedl, že

společnost vypracovala pětiletý strategický projekt na zvýšení zásob

ropy a plynu v zemi. Plán podle něj zahrnuje desítky projektů včetně

průzkumných vrtů v ropných a plynových polích poblíž hranic se

Sýrií, Íránem, Kuvajtem a Saúdskou Arábií.

EGYPT

Náklady na zimní dovolenou v Egyptě se ve srovnání s obdobím

novoročních svátků snížily o 45 %. Informovala o tom Asociace

cestovních kanceláří Ruska (ATOR).

„Letos v zimě zůstává Egypt pro Rusy jednou z nejdostupnějších

plážových destinací. Potvrzení toho a ceny v příštím měsíci: po

vrcholu novoročních svátků poskytují hotely slevy až 45 %,“ píše se

ve zprávě.

Egypt je pro aktuální zimní sezónu jednou z nejoblíbenějších

zahraničních destinací v Rusku díky dostupným cenám zájezdů.

Například týdenní zájezd do Egypta s odletem na konci ledna stojí

pro dvě osoby s ubytováním ve tří nebo čtyřhvězdičkovém hotelu asi

60 000 rublů. Týdenní turné v první polovině února do

pětihvězdičkového all-inclusive hotelu stojí od 79 000 rublů pro dva,

řekl ATOR.



24/32

Jak je uvedeno v asociaci, do konce února se ceny v egyptských

letoviscích zvýší kvůli nástupu hlavní sezóny.

Mezi výhody dovolené v Egyptě cestovní kanceláře označují

bezvízový vstup, krátký let, velký a pestrý program výletů a cenově

dostupné nákupy v rámci země.

KROCAN

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan řekl, že Švédsko by po

skandálních akcích ve Stockholmu již nemělo čekat na podporu své

přihlášky do NATO ze strany země. Uvedl to v pondělí po jednání

kabinetu ministrů.

„Tyto špinavé akce ve Švédsku a dokonce i v blízkosti naší

diplomatické mise jsou považovány za urážku muslimů a obecně

všech lidí, všech práv a svobod. Nadále podporujete teroristy a čekáte

na podporu pro vstup do NATO. To nebude fungovat. Švédsko by od

nás již nemělo očekávat tuto podporu,“ řekl. Vysílání bylo řízeno

kanálem TRT.

Turecký vůdce zdůraznil, že očekává, že Stockholm plně splní své

závazky vůči Turecku v boji proti teroristickým organizacím. „Pokud

švédské úřady tolik respektují práva a svobody, pak musí především

respektovat náboženské cítění Turecké republiky a všech muslimů.

Pokud tento respekt neprokážete, pak se omlouváme, ale ohledně

vstupu do NATO se od nás nedočkáte ani kapky podpory,“ řekl

Erdogan.

Turecký ministr národní obrany Hulusi Akar uvedl, že Stockholm a

Helsinky odmítají žádosti Ankary v oblasti boje proti terorismu,

ačkoli čekají na její pomoc při zajištění své bezpečnosti.

„Oni [Švédsko a Finsko] chtějí spolupráci s NATO při ochraně svých

států, ale chceme také jejich pomoc v boji proti terorismu. Žádají nás

o podporu pro zajištění jejich bezpečnosti, ale naše požadavky v
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oblasti boje proti terorismu jsou zamítnuty,“ citovala v pondělí

televizní stanice Habertürk ministra.

Akar uvedl, že nečinnost Švédska, stejně jako Finska, v souvislosti s

incidenty útoků na Korán a tureckého prezidenta Recepa Tayyipa

Erdogana je nepřijatelná. „Provádějí odporné, hanebné činy proti

našemu prezidentovi, Koránu, naší vlajce, posvátným hodnotám. A

nemůžeme přijmout jejich nečinnost a mlčení ohledně takových věcí.

Naše pozice je naprosto jasná. Očekáváme, že to ukončí a splní své

závazky vůči nám,“ řekl.

Šéf tureckého ministerstva obrany dodal, že očekává, že „Finsko a

Švédsko demonstrují sílu a moc svých států a splní své závazky“.

„Pokud se to podaří, pak z naší strany nebudou žádné problémy,“

zdůraznil s odkazem na situaci kolem žádostí Stockholmu a Helsinek

o vstup do NATO, které Ankara zatím neschválila.

Spojené státy očekávají, že Švédsko a Finsko vstoupí do NATO, a to i

přes prohlášení tureckého prezidenta Tayyipa Erdogana, že

Stockholm by po skandálním spálení koránu před tureckou

ambasádou už neměl čekat na podporu Ankary pro jeho nabídku.

Uvedla to v pondělí na brífinku pro reportéry tisková tajemnice

Bílého domu Karine Jean-Pierre.

Zdůraznila, že Washington souhlasí se slovy švédského premiéra Ulfa

Kristerssona, že to, co se stalo ve Stockholmu, bylo „aktem hluboké

neúcty“ k muslimům.

"Jak jsme řekli dříve, Finsko a Švédsko jsou připraveny stát se

spojenci NATO," řekl Jean-Pierre. „Nadále očekáváme, že NATO

formálně přijme Finsko a Švédsko jako členy,“ řekla.

„To posílí jak jejich vlastní bezpečnost, tak bezpečnost

euroatlantického regionu. Proces členství pokračuje a Spojené státy

jsou plně odhodlány připojit se Finsko a Švédsko [NATO],“ dodala

mluvčí Bílého domu.
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Turecko nepovoluje lodím s kyperskou registrací, aby se účastnily

provádění Černomořské iniciativy pro obiloviny. Oznámil to v

pondělí kyperský ministr zahraničí Ioannis Kasoulides na jednání

šéfů zahraničních agentur zemí EU.

„Ministr zahraničních věcí, vítaje obnovení iniciativy OSN o obilí v

Černém moři, vyjádřil své zklamání nad tím, že Kypr se této

iniciativy nemůže zúčastnit kvůli zákazům uvaleným Tureckem na

kyperské lodě,“ uvedla tisková služba ministerstva zahraničí říká

ostrovní stát.

Dohody o vývozu potravin z Ukrajiny byly uzavřeny 22. července v

Istanbulu na 120 dní. Jedna z dohod zpočátku platila do 19. listopadu

a upravovala postup při vývozu obilí z přístavů Oděsa, Čornomorsk a

Južnyj ovládaných Kyjevem. Dohody byly 17. listopadu prodlouženy

o dalších 120 dní. Ruské ministerstvo zahraničí vysvětlilo, že dohoda

byla automaticky prodloužena kvůli absenci námitek zúčastněných

stran (Ruska, Turecka, Ukrajiny a OSN).

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan uvedl, že termínem

prezidentských a parlamentních voleb v Turecku bylo rozhodnuto na

14. května. Řekl to v pondělí po jednání kabinetu ministrů.

„Po důkladné analýze bylo rozhodnuto vypsat volby na 14. května.

Pokud parlament schválí nový termín, budeme rádi. Pokud ne, pak já

jako prezident [takové] rozhodnutí učiním,“ řekl. Prezidentův projev

odvysílal kanál TRT.

Erdogan vysvětlil, že termín musel být posunut z plánovaného (18.

června) na dřívější termín kvůli harmonogramu náboženských

prázdnin a školních zkoušek. „Cítili jsme potřebu přeplánovat toto

datum, protože se shodovalo jak s předvečerem svátku Eid al-Adha,

časem pouti, tak s rozvrhem zkoušek ve školách. Došli jsme k závěru,

že neděle 14. května 2023 je v každém smyslu tím nejvhodnějším

datem pro konání voleb,“ uvedl.
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Podle současného tureckého systému platí, že pokud parlament

neschválí termín voleb, může prezident sám podepsat dekret o

konání voleb v tento den, ale formálně tak musí nejprve učinit

parlament. Vládní Strana spravedlnosti a rozvoje a její koaliční

spojenec Strana nacionalistického hnutí v současnosti nemají v

parlamentu dostatek hlasů, aby si zaručili schválení nového zákona o

termínu voleb. Opozice již dříve uvedla, že takovou iniciativu

neplánuje podporovat.

Ústavní soud (ÚS) Turecka na středeční schůzi rozhodne, kdy přesně

rozhodne o případu rozpuštění prokurdské Lidové demokratické

strany (PDN) - před nebo po nadcházejících květnových všeobecných

volbách. Oznámila to v pondělí televizní stanice TRT s odvoláním na

zdroje z Ústavního soudu.

Podle vysílače PDN požádala o předání rozsudku tureckému

nejvyššímu soudu. Pokud se na ni soud odmítne obrátit, strana

zastupující miliony kurdského lidu v zemi bude zbavena práva

účastnit se prezidentských a parlamentních voleb.

Případ proti PDN zahájila v roce 2021 turecká generální prokuratura

na základě obvinění ze „separatistických aktivit“ a napojení na

zakázanou Stranu kurdských pracujících v zemi. Vedení PDN

označuje proces za politicky motivovaný a v rozporu s ústavou.

Začátkem ledna 2023 byly na žádost generálního prokurátora

zablokovány bankovní účty strany, samotný proces vstoupil do

závěrečné fáze.

Rozhodnutí o rozpuštění PDN bude považováno za přijaté, pokud pro

něj budou hlasovat dvě třetiny zástupců tureckého ústavního soudu

(z 15).

Turecká opozice upustí od plánů na transformaci prezidentské formy

vlády republiky na parlamentní, pokud bude poražena v

nadcházejících květnových prezidentských a parlamentních volbách.
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V pondělním rozhovoru pro noviny Sözcü to oznámila vůdkyně

Dobré strany Meral Akşenerová.

„V první řadě počítám s tím, že vyhraju volby. Pokud toho

nedosáhneme, tak se už nebudeme bavit o parlamentním systému.

Po volbách bude mít země i nadále prezidentskou formu vlády,“ řekl

politik zastupující Alianci národa, která zahrnuje šest opozičních

stran.

Na schůzce stranických lídrů 26. ledna se podle Aksenera plánuje

projednat otázku nominace kandidáta z opozice do prezidentských

voleb. Utká se s úřadujícím tureckým prezidentem Recepem

Tayyipem Erdoganem, který je jediným kandidátem Lidové aliance,

která zahrnuje vládní Stranu spravedlnosti a rozvoje a Stranu

nacionalistického hnutí.

Aksener také řekl, že 30. ledna plánuje opozice oznámit program

vlády, kterou hodlá sestavit, pokud vyhraje parlamentní volby. „Až

bude znám náš kandidát [na prezidenta], podepíšeme program

[vlády], který bude obsahovat i jeho podpis, a budeme pokračovat,“

řekl opoziční politik s tím, že Aliance šesti se bude řídit připraveným

programem. .

Vedoucí delegace EU v Turecku Nikolaus Meyer-Landrut v pondělí

oznámil plány organizace uspořádat 22. února v Istanbulu „velké

fórum“ o Ukrajině. Informuje o tom televizní stanice NTV.

Podle Meyer-Landruta se na tuto akci „plánuje pozvat zástupce

ukrajinské vlády“. Ohledně dalších účastníků, stejně jako úrovně

zastoupení Turecka, diplomat informace neposkytl s tím, že takové

údaje stále "nemá".

Jak zdůraznil Meyer-Landrut, pořádání takového fóra je „zároveň

také příležitostí vyjádřit podporu Ukrajině“ ze strany EU.

Bayraktar Qizil Elma. Turecký stíhací dron se testuje.
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Watch Video At: https://youtu.be/6HacgyERFTI

Umělec Henri Öström byl vyhlášen vítězem soutěže kreslených filmů

pro tureckého prezidenta Recepa Tayyipa Erdogana, kterou před

týdnem vyhlásil levicový  list Flamman . V publikaci to bylo uvedeno

v pondělí.

Smyslem soutěže je kritizovat kroky švédské vlády ohledně vstupu

země do NATO.

Öström zobrazil tureckého vůdce jako Saturn požírající jeho syna

podle stejnojmenného obrazu španělského umělce Francisca Goyi

namalovaného na počátku 20. let 19. století. V karikatuře Erdogan jí

Kurda.

„Často se obracím na Goyu, abych zachytil mánii a paranoiu. Pak

jsem přemýšlel o tom, jak se Erdogan vysmívá svým vlastním lidem,

v neposlední řadě Kurdům,“ vysvětlil vítěz.

Poznamenal také, že použít Goyův obraz jako výchozí bod pro něj

bylo přirozené, protože „zlí lidé, obdaření mocí a vybíjející si své

emoce a nejistoty na druhých, je bohužel jedním z těch fenoménů,

kterých budeme mít vždy příliš mnoho. " Umělec je klidný i v tom, že

jeho karikatura by mohla Erdoganovy příznivce naštvat.

https://youtu.be/6HacgyERFTI
http://flamman.se/
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Podle šéfredaktora Leonidase Aretakise Flamman vítěznou

karikaturu zveřejní a svůj záměr neopustí, i když Erdogana značně

rozčílí. "Nyní je velmi důležité pokračovat v tom, co bylo započato,"

řekl v rozhovoru pro televizní kanál Es-ve-te. Aretakis také řekl, že v

souvislosti s publikací nevidí žádné zvláštní nebezpečí pro publikaci a

její zaměstnance. O této otázce již jednal s policií a bezpečnostní

službou SEPO.

Celkem bylo do soutěže zasláno 400 prací.

Flamman jsou nezávislé socialistické noviny vydávané od roku 1906

a vydávané po celé zemi. Redakce sídlí na jihu Stockholmu. Podle

samotné publikace soutěž vyvolala širokou reakci – psali o ní v

norském, nizozemském, německém i kurdském tisku. Turecký list

Sabah napsal, že „skandály ve Švédsku nikdy nepřestanou“ a

Flamman „zahájil skandální soutěž v urážce prezidenta Erdogana“. 

SAUDSKÁ ARÁBIE

Minsk a Rijád potvrdily svůj zájem o zintenzivnění komplexní

bělorusko-saúdské spolupráce. Oznámilo to v pondělí běloruské

ministerstvo zahraničí po telefonickém rozhovoru mezi ministrem

zahraničních věcí republiky Sergejem Aleinikem a jeho

saúdskoarabským protějškem Faisalem bin Farhan Al Saudem.

Rozhovor se uskutečnil dříve v pondělí z iniciativy saúdské strany.

"Během telefonického rozhovoru byly diskutovány aktuální otázky

politické, obchodní a ekonomické agendy, stejně jako praktické kroky

k rozvoji bělorusko-saúdského dialogu v blízké budoucnosti," uvedlo

ministerstvo zahraničí v prohlášení. "Šéfové ministerstev zahraničí

potvrdili svůj zájem o zintenzivnění komplexní bělorusko-saúdské

spolupráce a připravenost poskytovat si vzájemnou podporu na

mezinárodní scéně."
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Minulý týden Velvyslanectví Běloruska v Rusku po schůzce

velvyslance Republiky Dmitrije Krutoye s velvyslancem Saúdské

Arábie v Ruské federaci a Bělorusku současně Abdel Rahman bin

Suleiman al-Ahmad oznámilo, že Minsk a Rijád nemají rozpory v

bilaterálních vztazích a přístupy obou zemí jsou si blízké v

mezinárodních záležitostech. Saúdskoarabský diplomat ocenil

socioekonomický rozvoj země a vyjádřil připravenost aktivně

podporovat bilaterální kontakty na všech úrovních.

Média: v Dněpropetrovsku se zastavil pohyb městské elektrické
dopravy

23.01.2023 22:26:59    Maria Koleda

650 0 0

V Dněpropetrovsku se kvůli chybějícímu napětí v trakčních

měnírnách zastavila veškerá městská elektrická doprava. Informuje o

tom v pondělí 23. ledna večer místní portál.

Novináři v nouzové zprávě uvedli následující: „Elektrická doprava

byla v Dněpru zastavena od 18:10 (17:10 moskevského času) kvůli

nedostatku napětí v trakčních rozvodnách. Vedení města již

https://anna-news.info/2023/01/23/
https://anna-news.info/author/markol/


32/32

informovalo o naléhavém navýšení počtu autobusových linek na

trasách tramvají a trolejbusů.

Po odvetných úderech ruských leteckých sil utrpěla infrastruktura na

Ukrajině značné škody, stalo se tak v reakci na časté rozsáhlé

ostřelování území Donbasu a pohraničních oblastí.

Ukrenergo již dříve informovalo obyvatelstvo, že v řadě ukrajinských

regionů byly pozorovány výpadky proudu. Premiér Denys Shmyhal

také uvedl, že úřady plánují nákup energetických zařízení v hodnotě

více než 100 milionů eur.

 

 


